
Z á p i s n i c a zo zasadnutia komisie škodovej, legislatívnej a ochrany verejného poriadku  

Mestského zastupiteľstva Sliač konaného  12.03.2024 od 16.00 do      hod., v kancelárii  

Mestského úradu, Letecká 1, Sliač 

___________________________________________________________________________ 

Prítomní :   

Príloha: prezenčná listina, ako podklad pre vyplatenie odmeny v zmysle zásad o odmeňovaní 

poslancov  

Zasadanie otvoril, účastníkov privítal a rokovanie viedol  predseda komisie Mgr. Jozef Bakša  

Bol vyžiadaný a udelený súhlas členov komisie (5/0) so zvukovým záznamom priebehu 

rokovania komisie.  

Program a podklady na rokovanie dostali členovia komisie spolu s pozvánkou    

Členovia komisie schválili (pomer hlasov 5/0) nasledovný program zasadania :  

1. Otvorenie 

2. Zásady hospodárenia s majetkom mesta 

3. Predbežný Návrh VZN o dotáciách 

4. Vyhodnotenie aktuálnych pripomienkových konaní 

5. Schválenie predbežného plánu zasadnutí komisie na rok 2024 

6. Schválenie plánu prípravy právnych noriem (VZN, rokovacie poriadky, štatúty..) 

na rok 2024 

7. Zásady kontrolnej činnosti 

8. Návrh VZN o parkovaní   

9. Rôzne 

10. Záver 

 

Priebeh rokovania, diskusia a závery  

K bodu 2 -  Zásady hospodárenia s majetkom mesta.  

Materiál bol po úpravách zaslaný členom komisie na preštudovanie. 

Diskusia k bodu:    

K bodu vystúpil Ing. Hric, ktorý uviedol, že navrhované zásady sú veľmi podrobné a ukázal na 

zásady prijaté v niektorých iných mestách. Navrhol zjednodušiť niektoré ustanovenia, aby 

v nich neboli riešené zbytočné detaily. Členovia komisie sa dohodli, že Ing. Hric pripraví návrh 

znenia Zásad hospodárenia s majetkom mesta Sliač, ktoré do najbližšieho zasadnutia komisie 

zašle na pripomienkovanie členom komisie a poslancom MsZ tak, aby mohli byť v konečnej 

verzii prerokované a schválené komisiou na jej najbližšom zasadnutí.    



Uznesenie č. 1/2024: 

Komisia sa dohodla, že sa zásady zjednodušia tak, aby si do najbližšieho zasadnutia 

vydiskutovali členovia znenia a bola konečná verzia schválená na  najbližšom zasadnutí 

komisie.   

 

 Výsledok hlasovania :  5/0                              Uznesenie bolo     prijaté počtom hlasov 5:0   

 

K bodu 3 - Predbežný Návrh VZN o dotáciách 

Materiál bol zaslaný členom komisie na preštudovanie. Predseda komisie uviedol návrh s tým, 

že sa jedná o rozsiahlu zmenu VZN, kde sa menia niektoré veci podstatne a mení sa „filozofia 

VZN “. Vzhľadom k tomu navrhol, aby sa touto pracovnou verziou členovia komisie zaoberali 

a bola zaslaná na predbežné pripomienkové konanie vedeniu mesta a poslancom tak, aby bolo 

VZN po tejto komunikácii s vedením mesta a poslancami predmetom rokovania komisie v 

mesiaci máj 2024 tak, aby bolo vyvesené a pripomienkované tak, aby mohlo byť predmetom 

rokovania a schválené na zasadnutí MsZ plánovaného na deň dňa 20.6.2024.    

Diskusia:  

K bodu prebehla diskusia, kde bolo zo strany pani primátorky navrhované možné 

spolufinancovanie zo strany žiadateľa. Pán Hric zdôraznil potrebu publicity a požiadal mesto, 

aby pripravilo jednotný formát, ktorý by žiadatelia používali. Predseda uviedol, že je potrebné 

jasne stanoviť termíny do ktorých po podpise sa zmluva zverejní a vyplatia finančné 

prostriedky. K tejto veci prebehla diskusia, kde najmä pani primátorka nepovažovala tieto 

termíny za vhodné. K problematike prebehla diskusia s tým, že sa väčšina komisie zhodla, že 

pravidlá musia byť jasne dané a že žiadateľ, ktorý podá žiadosť po termín nebude ďalej 

posudzovaný. Tiež sa preberala problematika prezentácie a zúčtovania jednotlivých projektov 

a spôsob akým budú deklarovať, že boli podporené mestom Sliač. Predseda komisie uviedol, 

že podľa jeho názoru by sa mala rozdelením finančných prostriedkov pre žiadateľov zaoberať 

prioritne komisia Kultúry a športu z dôvodu, že by mala najlepšie poznať danú problematiku. 

 Členovia komisie sa v diskusii dohodli, že predseda komisie pripraví návrh VZN 

o dotáciách, ktorý do najbližšieho zasadnutia komisie prediskutujú členovia komisie a poslanci 

MsZ medzi sebou tak, aby mohol byť návrh pripravený tak,  tak, aby mohol byť prijatý na 

zasadnutí MsZ v mesiaci jún 2024.  

Uznesenie komisie 2/2024: 

Komisia pripraví návrh VZN o dotáciách tak, aby mohlo byť schválené na zasadnutí MsZ dňa 

20.6.2024.  

Výsledok hlasovania :  5/0                              Uznesenie bolo     prijaté počtom hlasov 5:0  

K bodu 4: Predseda komisie konštatoval, že v súčasnosti neprebieha žiadne pripomienkové 

konania k návrhom  VZN. Predseda komisie vyjadril názor, aby sa návrhy VZN zverejňovali 

v dostatočnom časovom predstihu a nie priamo v 15 dňovej lehote, aby nevznikali pochybnosti 

pri prijatí a spracovaní pripomienok.  V zmysle rokovacieho poriadku komisií MsZ Sliač majú 

komisie zasadať najmenej 15 dní pred rokovaním zastupiteľstva a zároveň v zmysle zákona 

majú byť pripomienky vyhodnotené komisiou MsZ. Z uvedeného vyplýva potreba, aby návrhy 



VZN boli vyvesené na pripomienkové konanie najmenej 25 dní pred rokovaním MsZ. Inak 

nebude možné dodržať zákonom a rokovacím poriadkom stanovené lehoty (minimálne do 

doby, kým sa v tejto časti nezmení príslušný rokovací poriadok)              

K bodu 5: Schválenie predbežného plánu zasadnutí komisie na rok 2024 

Predseda navrhol, že vzhľadom na naplánovanie času a zavedenie systému do schvaľovacieho 

procesu VZN je vhodné mať predbežný plán zasadnutí komisie.  Vzhľadom k tomu, že podľa 

platného rokovacieho poriadku má komisia zasadať najneskôr 15 dní pred zasadnutím MsZ 

navrhol zasadnutia komisie v utorky najmenej 15 dní pred plánovanými zasadnutiami MsZ 

konkrétne v dňoch: 21.5.2024,  4.6.2024, 10.9.2024  a 26.11.2024  

Uznesenie komisie č. 3/2024: 

Komisia schvaľuje plán zasadnutí komisie   škodovej, legislatívnej a ochrany verejného 

poriadku  v termínoch: 21.5.2024,  4.6.2024, 10.9.2024  a 26.11.2024.  

Výsledok hlasovania :  5/0                              Uznesenie bolo     prijaté počtom hlasov 5:0 

K bodu 6: Schválenie plánu prípravy právnych noriem (VZN, rokovacie poriadky, štatúty..) 

na rok 2024 

Diskusia: Predseda uviedol, že je potrebné stanoviť plán či a ktoré VZN a dokumenty mesta je 

potrebné prepracovať a v akom časovom horizonte. Podľa jeho názoru je potrebné prepracovať 

VZN o dotáciách (už bolo dohodnuté na 1. polrok 2024), rokovací poriadok komisií, rokovací 

poriadok MsZ a štatút mesta. Oslovil členov komisie k ďalším návrhom:     

Uznesenie komisie č. 4/2024: 

Komisia schvaľuje plán spracovať nové normy na rok 2024: 

1. VZN o dotáciách, Štatút mesta do 30.6.2024 

2. Rokovací poriadok komisií MsZ, Rokovací poriadok komisií Zásad VZN o parkovacej 

politike a  do 15.12.2024 

Výsledok hlasovania :  5/0                              Uznesenie bolo     prijaté počtom hlasov 5:0 

 

K bodu 7: Zásady kontrolnej činnosti 

Mestským úradom v spolupráci s HK bol predložený návrh zásad kontrolnej činnosti. Predseda 

otvoril k tomuto bodu diskusiu. Ján Kapec, ktorý mal v gescii spracovanie materiálu predstavil 

s niektorými úpravami, s ktorými sa komisia stotožnila.     

Uznesenie komisie č.5/2024:   

Komisia odporúča MsZ schváliť zásady kontrolnej činnosti v komisii  predlženom znení.  

Výsledok hlasovania:      5/0                                    Uznesenie bolo  prijaté  

 



K bodu 8 - Predbežný Návrh VZN o parkovacej politike 

Materiál bol zaslaný členom komisie na preštudovanie z mesta. 

 Predseda komisie uviedol návrh s tým, že sa jedná o prvú verziu uceleného návrhu VZN 

o parkovaní v meste Sliač. Uviedol, že  sa jedná o návrh VZN ale stále komisia ani poslanci 

nedisponujú vstupmi s ktorými podľa neho je potrebné pracovať pri príprave VZN. Predsedovi 

komisie v návrh okrem iných vecí chýba:  

- Informácie  o informačnom systéme prevádzkovateľa   

- Návrh neobsahuje prílohy na ktoré sa text odvoláva  

- Absencia prevádzkového poriadku  

- Nie je možné nastaviť VZN bez  znalosti funkcionality parkovacieho systému 

a prevádzkového poriadku 

 Vzhľadom k tomu navrhol, aby sa touto pracovnou verziou členovia komisie a poslanci 

zaoberali a pripomienky boli zaslané vedeniu mesta, ktoré prevzalo gesciu nad týmto VZN tak, 

aby  konečná verzia VZN pripravená mestom (právnikom mesta)  bola predmetom rokovania 

komisie v mesiaci máj 2024 tak, aby bolo vyvesené a pripomienkované tak, aby mohlo byť 

predmetom rokovania a schválené na zasadnutí MsZ . K problematike bola v komisii široká 

diskusia s tým, že členovia komisie Bakša, Kapec, Hric, Tarnóciová zastávajú názor, že bez 

vstupných údajov, ktorými by mali byť hlavne, ale nie výlučne   prevádzkový poriadok, znalosti 

funkcionality  informačného systému a podobne nie je možné takéto VZN prijať.  

       Členovia sa dohodli, že mesto pripraví návrh a zabezpečí pre poslancov a členov komisie 

požadované podklady. Členovia komisie tiež konštatovali, že komisia je poradným orgánom 

MsZ a nie je jej úlohou kompletne vypracúvať materiály v tomto prípade VZN a tieto by mali 

pripraviť     vecne príslušne oddelenia úradu, najmä keď mesto má interného právnika.       

Uznesenie komisie č. 6/2024: 

Komisia navrhuje, aby právnik mesta pripravil návrh VZN o parkovaní v meste Sliač  

a súvisiace predpisy tak, aby mohli byť predmetom rokovania komisie  a mohlo  byť schválené 

na zasadnutí MsZ.  

K bodu 8: Rôzne 

Predseda komisie upozornil na niektoré nedostatky v legislatívnej oblasti týkajúce sa  

samosprávy v meste:  

a) Zverejňovanie zmlúv v centrálnom registri zmlúv bez príloh – môže dôjsť k neplatnosti 

samotnej zmluvy, ktorej je príloha neoddeliteľnou súčasťou. Upozornil na skutočnosť, 

že niektoré podnikateľské subjekty majú zmluvu s mesto Sliač zverejnenú bez príloh 

a ten istý podnikateľský subjekt má zmluvu s iným mestom zverejnenú s prílohami.   

Upozornil tiež, že na tento nedostatok primátorku mesta Sliač upozorňoval opakovane.   

b) Využívanie inštitútu per      rollam v rozpore so zákonom, keďže ustanovenie bolo 

určené na preklenutie covidovej situácie 

 



Predseda vyjadril obavu, že do budúcnosti pri prijímaní rozhodnutí a podpisovaní zmlúv 

v rozpore so zákonom môže byť problémom pri čerpaní finančných prostriedkov. 

             V následnej diskusii sa preberala činnosť zamestnancov mestského úradu na úseku 

týkajúceho sa vecnej príslušnosti komisie, kde sa členovia komisie zaujímali na činnosť a náplň 

práce právnika mesta. Bolo napríklad konštatované, že v niektorých zmluvách je uvádzaný 

nesprávny text.   

 

            Predseda  komisie na záver poďakoval  členom za účasť.    

 

V Sliači, 27.02.2024   

 

 Zapísal :                                                                            Overil :  


